
Voorzitter,

Voor ons ligt de laatste perspectiefnota van dit college. Helaas niet van het voltallige college 
waar we sinds de verkiezingen in 2018 mee samenwerkten. Vorige maand heeft de SGP-
fractie besloten zich terug te trekken. PvdA en CDA hebben, met instemming van de 
gemeenteraad, de verantwoordelijkheid op ons genomen om met een minderheidscollege 
door te gaan tot en met de verkiezingen in maart 2022. Het CDA heeft hier alle vertrouwen 
in, ook al zal dit een nieuwe dynamiek met zich meebrengen. Bestuurlijke continuïteit, maar 
ook de vele vraagstukken die er voor Alblasserdam liggen, motiveren ons om door te gaan. 

Vooraf wil ik twee belangrijke ontwikkelingen benoemen. Ten eerste ligt er opnieuw een 
perspectiefnota met een solide financiële basis. De financiën van de gemeente Alblasserdam 
zijn goed op orde. We zien echter ook een jaarlijks terugkerend patroon van achterblijvende 
rijksfinanciering. Gelukkig heeft de positieve arbitrage tussen de VNG en het Rijk 
compensatie opgeleverd voor gemeenten. 
Het tweede punt is de Coronacrisis. Langzaam kruipt Nederland uit deze crisis. We 
verwachten dat de effecten van de Coronacrisis nog lang voelbaar blijven. De sociale 
infrastructuur van verenigingen, kerken en maatschappelijke instellingen hebben hun 
activiteiten niet kunnen uitvoeren of anders moeten inrichten. Het is van groot belang dat 
wij, als gemeente Alblasserdam, nauw bij onze inwoners betrokken zijn en maatwerk leveren 
om de effecten van deze crisis te minimaliseren. 

Deze algemene beschouwingen zal het CDA weer langs de lijnen groen, actief en zorgzaam 
leggen. Maar we beginnen graag met ons perspectief op de financiële situatie. 

De afgelopen jaren, sinds de decentralisaties in 2015, is het steeds een uitdaging gebleken 
om een financieel sluitende begroting te realiseren. Door ons beleid hebben we in de eerste 
jaren de lasten voor onze inwoners kunnen laten dalen. Sinds vorig jaar indexeren we de 
OZB. Hiermee hebben we wat ons betreft een belangrijke mijlpaal bereikt. Waar we aan het 
begin van deze collegeperiodes hoog in de landelijke lastenmonitor zaten, zitten we nu 
onder het landelijk gemiddelde. Als CDA zijn we blij met deze ontwikkelingen, temeer omdat 
we daarnaast onze voorzieningen op pijl hebben weten te houden. Ten aanzien van de 
reinigingsheffing kunnen wij voor dit moment akkoord gaan met een verhoging. Het dekken 
van de kosten blijft hier het uitgangspunt.

Dan onze thema’s: groen, actief en zorgzaam. 

Groen
Ik start met groen. In de laatste raadsronde hebben we de 1.0 versie van de Regionale 
Energie Strategie goedgekeurd. Wat het CDA betreft is dit een belangrijke stap in de richting 
van een duurzame samenleving. In onze gemeente blijft het zaak om in te zetten op isolatie 
van woningen en het plaatsen van zonnepanelen. Er is nog veel onbenut potentieel. Hierbij 
moeten we oog hebben voor alle doelgroepen maar ook expliciet de groepen die minder 
makkelijk aan financiering kunnen komen. 
Groen gaat ook over fysiek groen. ‘Wat groen is moet groen blijven’: deze stelling staat soms 
op gespannen voet met de enorme woningbouwopgave. Wat het CDA betreft is steeds een 
zorgvuldige belangenafweging nodig waarbij de grenzen van onze Groene long duidelijke 



kaders zijn. Om dit punt duidelijker te maken zouden we samen met de ‘Groene long’ 
kunnen nadenken over een beschermde status voor Park Kinderdijk. We denken graag mee 
hoe we dit vorm kunnen geven. Tegelijkertijd moeten we onze ogen niet sluiten voor de 
woningbouwopgave. Als CDA willen we invulling geven aan de bouwopgave. Eerder is in 
deze raad al eens geopperd om woningen ook specifiek te bouwen voor Alblasserdammers 
die een woning zoeken. Hiermee kunnen we zorgen dat jongeren ook in Alblasserdam blijven 
wonen. Voorzitter, het CDA zou graag uitgezocht zien welke mogelijkheden wij als gemeente 
hebben om dit expliciet te stimuleren. 
Maar op het gebied van groen is er meer te zeggen. Biodiversiteit krijgt langzaam steeds 
meer vorm door de uitvoering van het groenstructuurplan. Operatie Steenbreek mag een 
slag concreter worden. Basisscholen zouden actie kunnen ondernemen om het 
kwaliteitskeurmerk Eco-schools te krijgen: dit gaat om leerlingparticipatie op het gebied van 
milieubescherming. We waarderen de tomeloze inzet van Peter v/d Spoel met betrekking tot 
het opruimen van zwerfafval en we zien dat deze actie veel ouders met kinderen aanspreekt. 
Kortom, het thema groen heeft aandacht, maar moet en zal de komende jaren verder 
versterkt worden. 

Actief
Actief is in het afgelopen jaar in een compleet ander daglicht komen te staan. De Corona 
Pandemie heeft onze samenleving hard geraakt. Maar het CDA is ook trots op al die 
vrijwilligers die via verenigingen, kerken, maartschappelijke instellingen het dorpsleven 
zoveel mogelijk in stand hebben gehouden. Als CDA zouden we hierbij een groot compliment 
willen uitdelen aan al die mensen die daaraan hebben bijgedragen. Bijvoorbeeld het ABC-
team dat vorig jaar maar ook dit jaar weer het zomerpaspoort voor de jeugd inzet, 
buitenactiviteiten en zwemlessen die coronaproof door konden gaan en de 
sportverenigingen die voor de jeugd beschikbaar bleven. Via deze algemene beschouwingen 
wil het CDA iedereen bedanken voor de inzet en hen een groot compliment geven!
Ook de inzet van de gemeente. Ook in dit huis heeft iedereen moeten schipperen en is er, 
veelal thuis, gewerkt voor onze samenleving. Ook dat verdient een compliment. Nu is het 
zaak om de samenleving zo goed mogelijk te ondersteunen en te helpen met het opstarten 
van de ‘normale’ activiteiten. De haven-10-daagse is een mooi voorbeeld van hoe we in 
Alblasserdam weer zaken kunnen organiseren voor onze inwoners. Onze vraag aan de 
wethouders is om te schetsen hoe onze verenigingen ervoor staan. Waar zitten problemen? 
Waar kunnen we ondersteunen?

Bij het thema actief willen we er twee doelgroepen uitlichten. Allereerst de jongeren tussen 
12-18 jaar. Wij denken dat er meer aandacht voor deze doelgroep moet komen. Dit kan door 
activiteiten maar ook door plaatsen voor ontmoeting te faciliteren. Ook diverse 
burgerschapsactiviteiten bijvoorbeeld in het gemeentehuis in samenwerking met de 
bibliotheek kunnen jeugd eerder betrekken bij de gemeente en de politiek. 

In dit kaders is het ook goed om breder aandacht te besteden aan betrokkenheid bij de 
gemeente. Bijvoorbeeld door het vragen van aandacht voor het vinden van nieuwe 
raadsleden voor de komende gemeenteraadsverkiezingen in maart 2022. We zien graag 
meer Alblasserdammers betrokken bij de lokale politiek en het is van belang om ook de 
zichtbaarheid van ons als raad te vergroten blijkt uit de monitor. We willen graag met een 



motie oproepen om een Cursus Politiek Actief te organiseren in aanloop naar de 
verkiezingen.

De andere doelgroep zijn onze senioren. Samen met de PCOB  en SSA moeten we werken 
aan specifiek seniorenbeleid op het gebied van wonen, welzijn en zorg. Wat ons betreft kan 
de SWA daar een belangrijke rol in vervullen. Voor deze doelgroep zijn er belangrijke 
thema’s zoals veiligheid en digitalisering. 

Zorgzaam
Bij zorgzaam begint het CDA graag met de opgang Nedersassen. In de laatste 
raadsvergadering hebben we een voorstel aangenomen om een lift te realiseren. Hiermee 
lossen we een belangrijke belofte van bereikbaarheid in. Maar ons centrum is meer waard. 
De opgang Nedersassen vormt een belangrijke verbinding tussen het centrum aan het 
Cortgene en het Raadhuisplein en het Makado centrum. Deze opgang verdient het om een 
gelijkwaardige aansluiting te krijgen zoals het Raadshuisplein. Hiertoe dient het CDA samen 
met de PvdA en de VVD een motie in. We bepleiten naast toegankelijkheid ook het 
kwaliteitsniveau van de opgang Nedersassen te verbeteren. 

Ook de centrale toegang tot zorg en hulp, in de Oude Bibliotheek, moet vorm krijgen in de 
komende maanden. We stimuleren het college een doelmatige verbouwing te realiseren 
zodat de partners echt werk kunnen maken van een centrale toegang tot zorg en preventie. 
De inhoud moet hier centraal staan en de drempel moet laag zijn. 

De komende jaren moeten we verder werken aan veiligheid en sociale acceptatie voor alle 
Alblasserdammers. In het LHBTI-beleidsplan zijn hiervoor diverse acties opgenomen. We zijn 
benieuwd naar de voortgang van het college op dit punt. Wat het CDA betreft is het hijsen 
van de regenboogvlag op comingout-day, een teken dat je in Alblasserdam mag zijn wie je 
bent!!

De jeugdzorg blijft een uitdaging. Diverse bezuinigingen staan op de rol en moeten worden 
vorm gegeven. Het CDA heeft hier drie jaar geleden al richting aan gegeven: 1. De instroom 
beperken, 2. Het aantal aanbieders verminderen en 3. Financiële prikkels in het systeem 
brengen. Concreet zouden we daar dit jaar wederom een punt aan toe voegen. Eerder is in 
de commissie al het punt van pleeggezinnen besproken. We weten dat pleeggezinnen niet 
alleen een kwalitatieve bijdrage leveren maar ook een financiële. Pleeggezinnen zijn vele 
malen goedkoper dan gezinshuizen. Voorzitter het CDA vraagt het college om actief 
pleeggezinnen te behouden en te werven. We geloven dat dit plaatsing in gezinshuizen kan 
voorkomen. 

Het CDA is trots op de resultaten van de achterliggende jaren. Het verplaatsen van de 
camperplaats, de verbouwing van De Rederij en het Raadhuisplein, de nieuwe basisschool 
De Twijn, de verhuizing van de politie, een shuttlebus naar het molengebied, een 
sportakkoord, sporthal Molenzicht, lokaal maatwerk in het sociaal domein en nog vele 
andere zaken. Als CDA zijn we blij met de samenwerking met de andere partijen als ook met 
onze inwoners. Wij wensen het college Gods zegen toe bij het verwerken van dit perspectief 
tot een begroting!


